
moramo imeti te suhače v naših hlevih, ko bi nam ve
liko bolj dopadla in koristila velika pincgavska pasma, 

Živina te pasme po naših prejšnjih izkušnjah ve
liko boljše izkorišča krmo, se lažje debeli, krave sa 
dobre molznice in voli te pasme imajo to dobro last
nost, da so dovolj močni za vprego, posebno pa, da ake 
vsled trajne vožnje tudi shujšajo, se potem, ako se jih 
pusti nekaj časa samo počivati, brez krme takoj zopet 
popravijo. Posebno lahko se opitajo, kar je največje važ 
nosti. Pri naših sedanjih marijadvoreih pa je ravno 
nasprotno. Pravi križ je za krnela, ako mu je treba pro
dali stare vole te pasme, katere v naših razmerah skoro 
ni mogoče odebeliti ali opilali. Zadnji čas gre z našo 
živinorejo celo narobe. Lieencirajo se samo biki marija
dvorske pasme in če je še taka pokveka. samo da je le 
bel. Druge pasme plemenjak, če je ravno krasna žival, 
se ne licencira. Zakaj pa v ptujskem okraju lieencirajo 
kar štirih pasem bike. Tam je torej dovoljeno, tukaj pa 
ne! 

Zelo nam primanjkuje lepih plemenskih bikov! In 
zakaj? — Posestniki, ki bi lahko vzdrževali bike, pra
vijo: Saj bi ga rad imel, ko bi oblast ne silila s temi 
dolgonožcisuhač!. Povejte nam: ali je to napredek v 
naši živinoreji, če moramo naše plemenske krave pri
puščati k takim pokvekam? Dolgo se nam že vsiljuje ta 
j a s n a in kakšen je uspeh. Poglejmo v hleve in na sej
me! Še ena tretjina ni bele pasme! In mesar, če kupuje, 
gleda na debelost in ne gleda na barvo, posebno ne na 
belo, temveč plača po teži. Vsaka goveda se na vse
zadnje gotovo poje, če je zdrava. Na predzadnjem sejmu 
v Mariboru se je nakupovalo vole za pivovarno Gotz, 
kjer jih opitajo, a niti enega belega vola niso hoteli 
kupiti, ker dobro vedo, da se marijadvorski voli naj 
težje okrmijo. V tem oziru je še celo montafonska pasma 
boljša, za katero nam je tudi žal, da se nam je ne do
pusti. 

Prosimo torej merodajne oblasti, da se lieencirajo 
biki tudi drugih pasem in naj se bolj gleda na lepoto 
telesa kot na belo barvo in naj se v komisijo ali odbor 
pozove več uglednih živinorejcev iz dežele, predvsem 
naše župane. — Kmetživinorejec iz Slov. goric. 
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Naša živinoreja in marija
dvorski pasma. 

Z našo marijadvorsko pasmo nismo nič kaj za
dovoljni. Prav na gosto se slišijo od kmetovživinorej
cev sledeči glasovi, o katerih resničnosti sem prepričan 
tudi sam: Tiste velike, vun moleče kosti, na katere se 
težko spravi meso, nam ne dopadejo, ker nam ne dajo 
zaželjenega haska. Kako neki, da smo ravno mi sloven
ski Goričani (levi breg, mariborski okraj) obsojeni, da 


